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BRM.0002.11.2019 

 

Protokół Nr XV/19 

Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 27 grudnia 2019 r. 

 

Sesja odbyła się w sali Szydłowieckiego Centrum Kultury - Zamek ul. Gen. 

J. Sowińskiego 2. 

W sesji uczestniczyło 13 radnych: radny Leszek Jakubowski – nieobecny, radny Piotr Sadza – 

nieobecny. 

Udział wzięli: burmistrz Artur Ludew, skarbnik Iwona Czarnota, sekretarz Dorota Kubiś, 

radca prawny Bogdan Królikowski oraz osoby zaproszone.  

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Artur Koniarczyk otworzył sesję, powitał 

zebranych i przewodniczył obradom.  

 

Przewod. obrad poprosił o potwierdzenie obecności radnych w systemie elektronicznym – 

załącznik nr 1 i nr 2 do protokołu.   

 

Ad 2. 
Wiceprzewodniczący M. Plewa przedstawił ustalony porządek sesji: 

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr XIV/19 z dnia 27 listopada 2019 r. 

4. Informacja z prac Burmistrza za okres między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza o wprowadzeniu zmian w budżecie w trybie art. 257 pkt 1 ustawy 

o finansach publicznych. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany granic sołectw Szydłówek I i Szydłówek II; 

2) wprowadzenia zmian w uchwale Nr IV/29/18 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 

grudnia 2018 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na 

lata 2019-2030; 

3) wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2019 Nr 

IV/30/18 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2018 r.; 

4) odmowy wygaszenia mandatu radnego Marka Ceglińskiego; 

5) odmowy wygaszenia mandatu radnej Jadwidze Kopyckiej; 

6) odmowy wygaszenia mandatu radnej Anny Majstrak; 

7) odmowy wygaszenia mandatu radnego Adama Pietrasa; 

8) odmowy wygaszenia mandatu radnego Marka Plewy; 

9) uzupełnienia składu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Szydłowcu; 

10) odwołania Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej 

w Szydłowcu; 

11) wyboru Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej 

w Szydłowcu; 

12) skargi na działalność Prezesa Zarządu Spółki ,,Wodociągi i Kanalizacja” Sp. z o. o. 

w Szydłowcu. 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na 

lata 2020 – 2034: 

1) przedstawienie projektu uchwały wraz z objaśnieniami; 

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na 

2020 r.: 
1) przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem; 

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej 

i możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie budżetu; 

3) odczytanie opinii Komisji Budżetu uwzględniającej wnioski radnych zgłoszonych 

w trakcie prac nad budżetem; 

4) przedstawienie stanowiska Burmistrza w sprawie opinii Komisji uwzględniającej 

wnioski radnych; 

5) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie; 

6) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej wraz z przyjętymi poprawkami. 

9. Przedstawienie i przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej oraz komisji stałych Rady Miejskiej 

na rok 2020. 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 

11. Informacja przewodniczącego Rady Miejskiej o pismach i wnioskach skierowanych do 

rady w okresie między sesjami oraz trybie ich załatwienia. 

12. Sprawy różne. 

13. Zamknięcie obrad. 

 

Ad 3.  

Przewod. obrad poinformował, że protokół Nr XIV/19 z dnia 27 listopada 2019 r. był 

wyłożone do wglądu i ewentualnych uzupełnień w Biurze Rady Miejskiej w obowiązującym 

terminie. Do dnia sesji nie zgłoszono uwag i wniosków. Wobec powyższego zaproponował 

przyjęcie go bez odczytania. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu w systemie elektronicznym - 

załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Ad 4.  

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew przedstawił informację z prac Burmistrza Szydłowca 

pomiędzy sesjami Rady Miejskiej w Szydłowcu od 27 listopada do 26 grudnia 2019 roku: 

 

I. W okresie od 27 listopada do 26 grudnia 2019 roku wydano 16 Zarządzeń , w tym:  
1. Zarządzenie nr 157/19 z dnia 29 listopada 2019 roku w sprawie wprowadzenia zmian 

w planie dochodów i wydatków na rok 2019. 

2. Zarządzenie nr 158/19 z dnia 5 grudnia 2019 roku w sprawie ustalenia ceny 

wywoławczej w trzecim przetargu na sprzedaż nieruchomości gruntowej, położonej 

w Szydłowcu - dot: dz. nr 5759/104. 

3. Zarządzenie nr 159/19 z dnia 5 grudnia 2019 roku w sprawie ogłoszenia III przetargu 

na zbycie nieruchomości gruntowej położonej w Szydłowcu i powołania komisji 

przetargowej- dot: dz. nr 5759/104. 

4. Zarządzenie nr 160/19 z dnia 5 grudnia 2019 roku w sprawie sporządzenia wykazu 

nieruchomości gruntowej przeznaczonej do sprzedaży, położonej w Szydłowcu 

oznaczonej numerami działek 757 i 758. 
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5. Zarządzenie nr 161/19 z dnia 5 grudnia 2019 roku w sprawie przeznaczenia do 

sprzedaży w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego, stanowiącego własność 

Gminy Szydłowiec. 

6. Zarządzenie nr 162/19 z dnia 5 grudnia 2019 roku w sprawie ogłoszenia wykazu 

nieruchomości przeznaczonych do wynajęcia przez Gminę Szydłowiec, będących 

własnością Gminy Szydłowiec, posadowionych na nieruchomości gruntowej będącej 

w wieczystym użytkowaniu Gminy Szydłowiec, w drodze bezprzetargowej na czas 

oznaczony do 3 lat. 

7. Zarządzenie nr 163/19 z dnia 12 grudnia 2019 roku w sprawie zmian w Zarządzeniu 

nr 130/19 Burmistrza Szydłowca z dnia 17 września 2019r. w sprawie powołania 

Zespołu ds. Rozwoju Turystyki w Gminie Szydłowiec. 

8. Zarządzenie nr 164/19 z dnia 13 grudnia 2019 roku w sprawie powołania składu 

Komisji rozpatrującej oferty złożone w otwartym konkursie ofert na realizację zadania 

publicznego w 2020 roku. 

9. Zarządzenie nr 165/19 z dnia 13 grudnia 2019 roku w sprawie określenia 

szczegółowych zasad zajmowania pasa drogowego dróg wewnętrznych będących 

własnością Gminy Szydłowiec. 

10. Zarządzenie nr 166/19 z dnia 13 grudnia 2019 roku w sprawie sporządzenia wykazu 

nieruchomości przeznaczonej do dzierżawy na okres 3 lat, położonej w Szydłowcu 

pod prowadzenie działalności usługowej. 

11. Zarządzenie nr 167/19 z dnia 16 grudnia 2019 roku w sprawie wprowadzenia zmian 

w planie dochodów i wydatków oraz w planie finansowym zadań administracji 

rządowej rok 2019. 

12. Zarządzenie nr 168/19 z dnia 18 grudnia 2019 roku w sprawie powołania komisji 

opiniującej kandydatów na stanowisko Referenta w Wydziale Gospodarki 

Komunalnej i Zarządu Dróg w Referacie Zarządu Dróg w Urzędzie Miejskim 

w Szydłowcu. 

13. Zarządzenie nr 169/19 z dnia 18 grudnia 2019 roku w sprawie sporządzenia wykazu 

nieruchomości przeznaczonej do dzierżawy na okres 3 lat, położonej w Szydłowcu 

z przeznaczeniem pod altanę śmietnikową. 

14. Zarządzenie nr 170/19 z dnia 18 grudnia 2019 roku w sprawie ogłoszenia przetargu 

na zbycie nieruchomości gruntowej, położonej w miejscowości Sadek gmina 

Szydłowiec i powołania komisji przetargowej – dot: dz. nr 411/16. 

15. Zarządzenie nr 171/19 z dnia 20 grudnia 2019 roku w sprawie e ogłoszenia otwartego 

konkursu ofert na realizację w roku 2020 zadania własnego gminy w zakresie 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii. 

16. Zarządzenie nr 172/19 z dnia 20 grudnia 2019 roku w sprawie przeprowadzenia 

wyborów radnych Młodzieżowej Rady Miejskiej w Szydłowcu w placówkach 

oświatowych, powołania Gminnej Komisji Wyborczej oraz określenia harmonogramu 

wyborczego.  

II.  Przekazano do Rady Miejskiej w Szydłowcu następujące projekty uchwał w 

sprawie:  
1. Zmiany granic sołectw Szydłówek I i Szydłówek II. 

2. Wprowadzenia zmian w uchwale Nr IV/29/18 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 

28 grudnia 2018 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Szydłowiec na lata 2019-2030. 

3. Wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2019 Nr 

IV/30/18 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2018 r. 
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III. W okresie od 27 listopada do 26 grudnia 2019 roku wydano jedną decyzję 

umorzeniową z tytułu podatku od nieruchomości dla osoby fizycznej na kwotę 2.500,00 

zł, oraz odsetki w kwocie 10 zł.  

IV. Informacja z realizacji Uchwał Rady Miejskiej w Szydłowcu podjętych na Sesji 

w dniu 27 listopada 2019 roku: 
1. Uchwała nr XIV/95/19 w sprawie wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej 

Gminy Szydłowiec na rok 2019 Nr IV/30/18 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 

grudnia 2018 r. - uchwała w trakcie realizacji.  

2. Uchwała nr XIV/95/19 w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku 

energetycznego – uchwała zrealizowana.  

3. Przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Szydłowiec na lata 

2020-2022 – uchwała zrealizowana.  

4. Udzielenia odpowiedzi na skargę Pana Zbigniewa Rucińskiego dotyczącą sposobu 

przeprowadzenia konsultacji społecznych przez Burmistrza Szydłowca w sprawie 

zmiany granic sołectw Szydłówek I i Szydłówek II – uchwała zrealizowana.  

5. Zamiaru likwidacji Szkoły Filialnej Publicznej Szkoły Podstawowej nr 2 im. Jana 

Pawła II w Szydłowcu – uchwała zrealizowana.  

 

Wszystkie uchwały w ustawowym terminie 7 dni zostały przekazane do właściwego dla 

nich organu nadzoru. 
 

Ad 5.  

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota poinformowała, że w budżecie gminy Szydłowiec na 

2019 r. dokonano zmian w trybie art. 257, pkt 1 ustawy o finansach publicznych pomiędzy 

sesjami, tj. od 27.11.2019 r. do 27.12.2019 r. 

 Zarządzeniem Nr 157/19 Burmistrza Szydłowca z dnia 29 listopada 2019r. 

dokonano następujących zmian w planie dochodów i wydatków: 

1. W rozdziale 75412 Decyzją Marszałka Województwa Mazowieckiego dokonano 

zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 25.000  zł  - z przeznaczeniem  na 

wyposażenie w sprzęt ratowniczy jednostek OSP. 

2. W rozdziale 75011 Decyzjami Wojewody Mazowieckiego dokonano zwiększenia planu 

dochodów i wydatków o kwotę 15.060 zł  - z przeznaczeniem na realizację zadań 

zleconych z zakresu administracji rządowej.  

3. W rozdziale 85215 Decyzją Wojewody Mazowieckiego dokonano zmniejszenia planu 

dochodów i wydatków o kwotę 30 zł  - korekta planu świadczeń – dodatki energetyczne 

4. W rozdziale 80146 Decyzją Wojewody Mazowieckiego dokonano zwiększenia planu 

dochodów i wydatków o kwotę 55.000  zł  - z przeznaczeniem  na sfinansowanie 

wydatków związanych z zatrudnieniem nauczycieli w celu realizacji zadań doradcy 

metodycznego w 2019r. 

5. W rozdziale 85228 Decyzjami Wojewody Mazowieckiego dokonano zwiększenia planu 

dochodów i wydatków o kwotę 37.000 zł  - z przeznaczeniem  na finansowanie 

specjalistycznych usług opiekuńczych 

6. W rozdziale 85504 Decyzją Wojewody Mazowieckiego dokonano zmniejszenia planu 

dochodów i wydatków o kwotę 13.900  zł  - korekta planu  -  Programu asystent rodziny 

i koordynator rodzinnej pieczy zastępczej.  

7. W rozdziale 85502 Decyzją Wojewody Mazowieckiego dokonano zmniejszenia planu 

dochodów i wydatków o kwotę 205.650 zł  - korekta planu świadczeń rodzinnych. 

8. W rozdziale 85415 Decyzją Wojewody Mazowieckiego dokonano zmniejszenia planu 

dochodów i wydatków o kwotę 81.457 zł  - korekta planu stypendiów i zasiłków 

szkolnych. 
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9. W rozdziale 85513 Decyzją Wojewody Mazowieckiego dokonano zmniejszenia planu 

dochodów i wydatków o kwotę 3.300 zł  - korekta planu świadczeń rodzinnych. 

10. W rozdziale 85503 Decyzją Wojewody Mazowieckiego dokonano zwiększenia planu 

dochodów i wydatków o kwotę 180 zł  - z przeznaczeniem  na finansowanie zadań 

związanych z przyznawaniem Kart Dużej Rodziny. 

11. W rozdziale 85501 Decyzjami Wojewody Mazowieckiego dokonano zwiększenia planu 

dochodów i wydatków o kwotę 662.000 zł  - z przeznaczeniem  na finansowanie zadań 

związanych z pomocą państwa w wychowaniu dzieci. 

Powyższym Zarządzeniem zwiększono plan dochodów i wydatków o kwotę 489.903 zł.  

 

Zarządzeniem Nr 167/19 Burmistrza Szydłowca z dnia 16 grudnia 2019r. dokonano 

następujących zmian w planie dochodów i wydatków: 

1. W rozdziale 85415 Decyzją Wojewody Mazowieckiego dokonano zmniejszenia planu 

dochodów i wydatków o kwotę 2.840 zł  - korekta planu środków na dofinansowanie 

zakupu podręczników i materiałów edukacyjnych dla uczniów – Wyprawka szkolna 

2. W rozdziale 85219 Decyzją Wojewody Mazowieckiego dokonano zmniejszenia planu 

dochodów i wydatków o kwotę 979 zł  - korekta planu dodatków socjalnych. 

3. W rozdziale 85219 Decyzją Wojewody Mazowieckiego dokonano zwiększenia planu 

dochodów i wydatków o kwotę 4.200 zł  - z przeznaczeniem  na dofinansowanie 

bieżącej działalności ośrodków pomocy społecznej. 

4. W rozdziale 85230 Decyzją Wojewody Mazowieckiego dokonano zmniejszenia planu 

dochodów i wydatków o kwotę 90.000 zł  - korekta planu – posiłek w szkole i domu. 

5. W rozdziale 85216 Decyzją Wojewody Mazowieckiego dokonano zmniejszenia planu 

dochodów i wydatków o kwotę 4.000 zł  - korekta planu wypłat zasiłków stałych. 

6. W rozdziale 85501 Decyzjami Wojewody Mazowieckiego dokonano zwiększenia planu 

dochodów i wydatków o kwotę 1.418.000 zł  - z przeznaczeniem  na finansowanie zadań 

związanych z pomocą państwa w wychowaniu dzieci. 

7. W rozdziale 85214 Decyzją Wojewody Mazowieckiego dokonano zmniejszenia planu 

dochodów i wydatków o kwotę 40.000 zł  - korekta planu wypłat zasiłków okresowych.  

8. W rozdziale 85213 Decyzją Wojewody Mazowieckiego dokonano zwiększenia planu 

dochodów i wydatków o kwotę 1.600 zł  - z przeznaczeniem  na opłacenie składek na 

ubezpieczenia zdrowotne  

Powyższym Zarządzeniem zwiększono plan dochodów i wydatków o kwotę 1.285.981 zł. 

  

Ogółem powyższymi Zarządzeniami zwiększono plan dochodów i wydatków o kwotę 

1.775.884 zł. 

 

Ad pkt 6 ppkt 1. 

Sekretarz Gminy Dorota Kubiś przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany granic 

sołectw Szydłówek I i Szydłówek II wraz z uzasadnieniem. W dniu 7 lipca 2019 r. do 

Burmistrza Szydłowca wpłynął wniosek części  mieszkańców Sołectwa Szydłówek II o zmianę 

granic sołectw: Szydłówek I i Szydłówek II poprzez odłączenie zabudowań położonych po 

prawej stronie drogi wojewódzkiej nr 727 z Szydłowca do Jastrzębia od Sołectwa Szydłówek 

II i włączenie ich do Sołectwa Szydłówek I.  

Zgodnie z art. 5 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U.  

z 2019 r., poz. 506 ze zm.) oraz § 14 ust. 2 i 3 uchwały Nr  L/360/18 Rady Miejskiej  

w Szydłowcu w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Szydłowiec o podziale jednostki 

pomocniczej rozstrzyga Rada Miejska w Szydłowcu po przeprowadzeniu konsultacji  

z mieszkańcami. Zarządzeniem Nr 125/19 z dnia 3 września 2019 r. Burmistrz Szydłowca 
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zarządził przeprowadzenie konsultacji społecznych z mieszkańcami Sołectwa Szydłówek I 

i Sołectwa Szydłówek II dotyczących zmiany granic sołectw. Konsultacje przeprowadzone 

zostały na podstawie uchwały Nr L/362/18 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 3 października 

2018 r. w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Gminy 

Szydłowiec. Przeprowadzone były w dniach od 11.09.2019 r. do 25.09.2019 r. Konsultacje 

przeprowadzono w formie formularzy konsultacyjnych, na których mieszkańcy wyrażali opinię 

odpowiadając na zadane pytanie konsultacyjne: „Czy jest Pani/Pan za zmianą granic Sołectw 

Szydłówek I i Szydłówek II, poprzez odłączenie zabudowań położonych po prawej stronie 

drogi z Szydłowca do Jastrzębia od Sołectwa Szydłówek II i włączenie ich do Sołectwa 

Szydłówek I, w wyniku czego Sołectwo Szydłówek I swoim obszarem obejmować będzie 

Szydłówek pod Świerczkiem, Szydłówek Kolonię oraz wszystkie zabudowania znajdujące się 

po obu stronach drogi z Szydłowca w kierunku Jastrzębia, natomiast Sołectwo Szydłówek II 

swoim obszarem obejmować będzie Szydłówek pod Lasem i Szydłówek Kolonię II?” 

W wyniku przeprowadzonych konsultacji za zmianą granic Sołectw Szydłówek I  i Szydłówek 

II opowiedziało się 132 osób, z czego 101 osoby to mieszkańcy Sołectwa Szydłówek I, a 31 to 

osoby zamieszkałe na terenie Sołectwa Szydłówek II, przeciwko zmianie granic Sołectw 

Szydłówek I i Szydłówek II opowiedziało się 102 osoby zamieszkałe na terenie Sołectwa 

Szydłówek II. Biorąc pod uwagę wynik konsultacji przedłożenie niniejszego projektu uchwały 

jest w pełni uzasadnione. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Radna Grażyna Rycerska zapytała, kiedy Rada Miejska prowadziła konsultacje 

z mieszkańcami, dlaczego mieszkańcy Szydłówka I wypowiadają się na temat, skoro dzieli się 

Szydłówek II, czy wszyscy mieszkańcy przy ul. Jastrzębskiej podpisali się pod wnioskiem i czy 

wszyscy chcą zmian. W związku z podejmowaną uchwałą zapytała Burmistrza Szydłowca co 

ukrywa i poprosiła o wytłumaczenie o co tak naprawdę chodzi. Co jedni mieszkańcy stracą 

a drudzy zyskają? Poprosiła o udzielenie głosu osobie obecnej na sesji, która jest najbardziej 

kompetentna w tej sprawie.  

Radna przekazała mikrofon sołtysowi Szydłówka II Zbigniewowi Rucińskiemu.  

 

Przewod. obrad nie udzielił głosu sołtysowi Szydłówka II, ponieważ najpierw zwrócił się 

o udzielenie odpowiedzi na pytania radnej G. Rycerskiej. Przypomniał radnej, że to on 

prowadzi obrady i to on udziela głosu. W późniejszym czasie jeżeli nadal sołtys Szydłówka II, 

będzie wyrażał chęć zabrania głosu to taki głos zostanie mu udzielony.  

 

Sekretarz Gminy Dorota Kubiś odnosząc się do przeprowadzonych konsultacji. Tak jak 

zostało podane w uzasadnieniu konsultacje  zostały przeprowadzone zgodnie z Uchwałą Nr 

L/362/18 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 3 października 2018 r. w sprawie zasad i trybu 

przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Gminy Szydłowiec. Uchwała Nr L/362/18 

określa w jaki sposób takie konsultacje zostają przeprowadzone, kto wszczyna konsultacje oraz 

w jaki sposób się je przeprowadza. Odnosząc się do pytania dlaczego mieszkańcy Szydłówka I 

wypowiadają się na temat podziału, skoro dzieli się Szydłówek II poinformowała, że w wyniku 

rozpatrzenia wniosku zarówno granice sołectwa Szydłówek I jak i granice Szydłówka II ulegają 
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zmianie, dlatego jedno i drugie sołectwo musi się wypowiedzieć co do zmiany granic swojego 

sołectwa.  

Odpowiadając na pytanie czy wszyscy mieszkańcy ul. Jastrzębskiej podpisali się pod 

wnioskiem i czy wszyscy chcą tych zmian poinformowała, że wniosek złożyli mieszkańcy 

sołectwa Szydłówek II zamieszkujący przy drodze z Szydłowca do Jastrzębia po prawej stronie. 

Natomiast czy są to wszyscy mieszkańcy, nie jest w stanie na ten moment udzielić takiej 

informacji. Podpisało się tam 39 osób mieszkających w tym sołectwie.  

 

Radna Grażyna Rycerska poinformowała, że z jej wiadomości nie wszyscy mieszkańcy 

podpisali się pod tym wnioskiem. Zapytała Burmistrza Szydłowca o co w tym podziale tak 

naprawdę chodzi, ponieważ z tego co się domyśla, że jeżeli nie wiadomo o co chodzi to na 

pewno chodzi o pieniądze. Dopytała co jedni mieszkańcy stracą na tym podziale a co drudzy 

zyskają.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew odpowiedział, że takie pytanie należy zadać 

mieszkańcom sołectwa, nie zaś jemu.   

 

Radna Grażyna Rycerska stwierdziła, że dlatego chciała aby głos zabrał sołtys Szydłówka II, 

który jest mieszkańcem tego sołectwa.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew poinformował radną, że głos na sesji udziela 

przewodniczy obrad.  

 

Przewod. M. Koniarczyk stwierdził, że jeżeli Burmistrz Szydłowca nie chce udzielić 

odpowiedzi na to pytanie to nie będzie go wywoływał.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew zwracając się do przewodniczącego obrad oznajmił, że 

odpowiedział na pytanie radnej i poprosił aby nie wprowadzać mieszkańców w błąd. 

Odpowiedział, że jest procedura i zaproponował radnej G. Rycerskiej, aby zapoznała się 

z Uchwałą Nr L/362/18 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 3 października 2018 r. w sprawie 

zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Gminy Szydłowiec, na podstawie, 

której w dniu dzisiejszym podejmowana jest uchwała. Tak jak już mówił, pytanie radnej jest do 

mieszkańców. Burmistrz nie jest mieszkańcem ani Szydłówka I ani Szydłówka II. Jeżeli chodzi 

o mieszkańców ul. Jastrzębskiej to doprecyzuje, że mieszkańców ul. Jastrzębskiej ta uchwała 

nie dotyczyła, ponieważ wniosek składali mieszkańcy Szydłówka.  

 

Przewod. M. Koniarczyk udzielił głosu sołtysowi Szydłówka II Zbigniewowi Rucińskiemu. 

 

Sołtys Szydłowiec II Zbigniew Ruciński poinformował, że w dniu 17 lipca podczas 

zatwierdzenia na sołtysa, tego samego dnia otrzymał kłodę pod nogi w formie wniosku, który 

został złożony przez poprzedniego sołtysa w imieniu mieszkańców. Decyzja, która była podjęta 

nie konsultowana była z mieszkańcami na żadnym zebraniu wiejskim, dlatego też to była 

decyzja jednoosobowa. Mieszkańcy mogą stracić 1/3 budżetu sołeckiego, a zarazem 1/3 

mieszkańców. Podczas zebrania dowiedział się o całym tym zajściu, dlatego zorganizował 

zebranie wiejskie. Mieszkańcy byli bardzo oburzeni, że tak zostali potraktowani przez byłą 

sołtys. Nie rozmawiano z mieszkańcami. W porozumieniu z Burmistrzem oraz wspólnotą 

gruntową udało się  dojść do porozumienia w sprawie przejęcia budynku świetlicy wiejskiej. 

Mieszkańcy chcą naprawdę pracować. Budżet, który można stracić to 1/3 tego co w tej chwili 

mają. Poprosiła, aby umożliwić mieszkaniom pracować.  
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Radny Arkadiusz Sokołowski dla przeciwwagi do słów sołtysa Szydłówka II, zwrócił się o 

udzielenie głosu mieszkańcowi Szydłówka II. Wiadome jest, że sołtys to pewnego rodzaju 

władza.  

 

Przewod. M. Koniarczyk udzielił głosu mieszkańcowi Szydłówka II. 

 

Mieszkaniec Szydłówka II Radosław Nowakowski oznajmił, że jest mieszkańcem 

Szydłówka II od 7 lat. Nie zgadza się z sołtysem, że nie odbyły się żadne konsultacje z 

mieszkańcami, ponieważ wszyscy, którzy podpisali się pod wnioskiem wiedzieli co podpisują 

i jakie niesie to za sobą skutki. Nie można brać tylko pod uwagę skutków materialnych, ale 

także społeczne i infrastrukturalne. Z tego punktu widzenia to bliżej mu do Szydłówka I. 

Stwierdził, że uczestniczył raz z zebraniu na Szydłówku II i w czasie głosowania został 

potraktowany karygodnie. Chcąc zabrać głos odezwano się do niego w niecenzuralny sposób. 

Od tamtej pory postanowił, że nie będzie chodził na żadne spotkania. Jeżeli chodzi o stosunki 

społeczne to naprawdę bliżej nam do Szydłówka I. Jego dzieci jeżeli chcą iść do altany czy 

placu zabaw to mają bliżej do Szydłówka I. Kontakty między mieszkańcami to bliżej im do 

Szydłówka I oraz Szydłówka pod Lasem.  

 

Pani Małgorzata Siebyła zwróciła się do sołtysa Szydłówka II Zbigniewa Rucińskiego, że nie 

prawdą jest to co on mówił. Problemy Szydłówka I są inne niż problemy Szydłówka II. 

Mieszkańcy nie mają wody z hydroforni a mają wodę z Wodociągów Miejskich. Problemem 

mieszkańców Szydłówka II jest świetlica, która należała do wspólnoty gruntowej. Dwa lata 

temu chciała przekazać świetlice Burmistrzowi, ponieważ był dla nich przychylny, doszło 

nawet do spotkania. Jednak grupa osób bardzo to utrudniała, na czele z p. Z. Rucińskim. Zostały 

pozyskane środki w kwocie 192 tys. zł i ,,oni tego nie chcieli”. Lewa strona sołectwa jadąc od 

Szydłowca do Jastrzębia należy do Szydłówka pod Świerczkiem a prawa strona do Szydłówka 

pod Lasem.  

 

Radna Grażyna Rycerska wobec całej dyskusji związanej z podejmowaną uchwałą, złożyła 

wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany granic sołectw 

Szydłówek I i Szydłówek II i skierowanie go do ponownych prac na Komisjach Stałych RM, 

aby bardziej szczegółowo się z nim zapoznać. Nie może tak być, aby jedni drugim coś 

,,wytykali”. Rada powinna bardziej tym tematem się zająć i zapoznać się z tym wszystkim.  

 

Wniosek  

Wniosek radnej Grażyny Rycerskiej o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie zmiany granic sołectw Szydłówek I i Szydłówek II. 

 

Radny Maciej Kapturski zwrócił się do sołtysa Z. Rucińskiego, że popiera jego postawę na 

dzisiejszej sesji, nie rozumie argumentów mieszkańców, ponieważ nic nie stoi na przeszkodzie 

aby istniał kontakt mieszkańców Szydłówka I z Szydłówkiem II, szczególnie obywatelski, 

społeczny np. korzystanie z altany. Odnosząc się do sytuacji hydroforni stwierdził, że Pani M. 

Siebyła była 8 lat sołtysem i należało coś zadziałać w tej sprawie. Dla radnego te argumentacje 

są niewystraczające. Sama procedura konsultacji z mieszkaniami jest wielkim znakiem 

zapytania, ponieważ z uzasadnienia do projektu uchwały wynika, że tylko 31 osób tj. 

mieszkańcy Szydłówka II zagłosowali, aby przeszła tylko część ul. Jastrzębskiej do Szydłówka 

II. Wiadome jest, że chodzi o większe pieniądze z funduszu sołeckiego na korzyść Szydłówka 

I i jest to duży argument. Ma wiele pytań i wątpliwości i chciałby uzyskać informacje w tej 

sprawie od Sekretarz Gminy. 31 osób zagłosowało za przyłączeniem tej części Szydłówka II 

do Szydłówka I. Zapytał ile dokładnie, z tych 31 osób, to mieszkańcy tej części sołectwa, które 
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będzie przyłączone. Cała procedura konsultacji jest dla radnego trochę zagmatwana i chciałby 

się dowiedzieć jeżeli dziś ktoś mógłby udzielić mu odpowiedzi i wytłumaczył, aby przedstawić 

wszystkie daty, spotkania, obecności mieszkańców, jeżeli takie się odbywały. Konsultacje na 

papierze to nie konsultacje, to są jedynie podpisy. Zdaniem radnego konsultacje powinny być 

wykonywane i organizowane na zebraniach wiejskich, wtedy jest większa ilość obecnych 

mieszkańców, trwają dyskusje i rozmowy m. in. dlaczego, w jaki celu itp. Także mogą odbyć 

się głosowania, kto jest ,,za”, a kto ,,przeciwny” takim zmianom. Normalna merytoryczna 

dyskusja. Dlatego to są tak duże wątpliwości radnego w tym temacie.  

 

Sekretarz Gminy Dorota Kubiś odpowiedziała, że nie powie radnemu, ile osób z tych 39, 

które podpisały się pod wnioskiem było ,,za”, ponieważ nie posiada takich dokumentów na 

sesji. Wszystkie dokumenty miała ze sobą na posiedzeniu Komisji, a takie pytanie wówczas nie 

padło. Natomiast jeżeli chodzi o tryb przeprowadzenia konsultacji to uchwała, którą przyjęła 

Rada Miejska w dniu 3 października 2018 r. jasno określa formę w jakiej konsultacje mogą być 

prowadzone. Zgodnie z § 3 ww. uchwały forma przeprowadzenia konsultacji za pomocą 

formularza konsultacyjnego jest dopuszczalna.  

 

Radny Arkadiusz Sokołowski oznajmił, że będzie przeciwny wnioskowi radnej G. Rycerskiej, 

ponieważ sprawy te były bardzo dokładnie wyjaśnione na posiedzeniach komisji, pewnie radna 

nie uczestniczyła w tych posiedzeniach nie posiada takiej wiedzy.  

 

Wiceprzewodnicząca RM Dorota Jakubczyk złożyła wniosek o zakończenie dyskusji nad 

projektem uchwały. 

 

Wniosek  

Wniosek wiceprzewodniczącej RM Doroty Jakubczyk o zakończenie dyskusji nad 

projektem uchwały. 

 

Wniosek  

Wniosek radnej Grażyny Rycerskiej o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie zmiany granic sołectw Szydłówek I i Szydłówek II. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym wniosek– załącznik nr 

4 do protokołu.  

 

Wniosek  

Wniosek wiceprzewodniczącej RM Doroty Jakubczyk o zakończenie dyskusji nad 

projektem uchwały. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym wniosek– załącznik nr 

5 do protokołu.  

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Ad pkt 6 ppkt 2. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w uchwale Nr IV/29/18 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2018 r. 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2019-2030 wraz 

z objaśnieniami.  
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Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Ad pkt 6 ppkt 3. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2019 Nr IV/30/18 

Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2018 r. Po przeprowadzonym rozeznaniu rynku 

najlepsza i najtańsza oferta na zakup zamiatarki samojezdnej wynosi ok. 20.000 zł. 

Koniecznym jest zwiększenie kwoty  na powyższe zadanie o 5.000zł, tj. do kwoty 20.000 zł.  

W związku z powyższym przenosi się kwotę 5.000 zł z zadania : „Zakup samochodu 

brygadowego na potrzeby działalności komunalnej Urzędu Miejskiego w Szydłowcu” do 

zadania „Zakup zamiatarki dla potrzeb Wydziału Gospodarki Komunalnej i zarządu Dróg 

Urzędu Miejskiego w Szydłowcu”. 

 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy 

Szydłowiec na rok 2019 Nr IV/30/18 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2018 r. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Ad pkt 6 ppkt 4. 

Przewodnicząca Komisji doraźnej do spraw przeprowadzenia postępowania 

wyjaśniającego w przedmiocie prowadzenia działalności gospodarczej przez radnych 

Rady Miejskiej w Szydłowcu Dorota Jakubczyk przedstawiła stanowisko Komisji doraźnej 

do spraw przeprowadzenia postępowania wyjaśniającego w przedmiocie prowadzenia 

działalności gospodarczej przez radnych Rady Miejskiej w Szydłowcu. /w zał. do prot./ 

 

Przewodnicząca Komisji Dorota Jakubczyk przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

odmowy wygaszenia mandatu radnego Marka Ceglińskiego wraz z uzasadnieniem. W dniu 20 

sierpnia 2019 roku do Urzędu Miejskiego w Szydłowcu wpłynęło pismo Wojewody 

Mazowieckiego znak: WNP-R.40.47.2019.MN w sprawie przeprowadzenia postępowania 

wyjaśniającego w przedmiocie prowadzenia działalności gospodarczej przez radnych Rady 

Miejskiej w Szydłowcu. Rada Miejska w Szydłowcu  na podstawie art. 21 ust. 1 ustawy z dnia 

8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2019 r., poz. 506 ze zm.) oraz § 55 i § 57  

uchwały Nr L/360/18 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 3 października 2018 r w sprawie 

uchwalenia Statutu Gminy Szydłowiec powołała Uchwałą Nr XII/85/19 Rady Miejskiej w 

Szydłowcu z dnia 24 września 2019 r. Komisję doraźną do spraw przeprowadzenia 

postępowania wyjaśniającego w przedmiocie prowadzenia działalności gospodarczej przez 

radnych Rady Miejskiej w Szydłowcu. Komisja przeanalizowała zarzuty przeciwko radnym 

oraz zapoznała się ze złożonymi przez radnych wyjaśnieniami. Zarzut dotyczący radnego 

Marka Ceglińskiego dotyczył dostarczania mięsa do szkolnych stołówek w Szydłowcu. Radny 

Marek Cegliński złożył wyjaśnienia, w których oświadczył, że nie dostarcza mięsa w ramach 

prowadzonej przez niego działalności gospodarczej do żadnej ze szkół na terenie Gminy 
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Szydłowiec. Przed objęciem funkcji radnego, świadczył takie usługi na rzecz Publicznej Szkoły 

Podstawowej nr 2 w Szydłowcu. W związku z objęciem funkcji Radnego złożył jednak 

rezygnację ze świadczenia tych usług. W załączeniu przedstawił pismo skierowane do 

Dyrektora Szkoły. Pismo to zawiera w swojej treści oświadczenie mające na celu zaprzestanie 

świadczenia usług z dniem 31 stycznia 2019 r. oraz prezentatę z dnia 29 stycznia 2019 r. Z 

pisma wynika ponadto, że intencją Radnego było dopełnienie wymogu określonego w art. 24f 

ust. 1 Ustawy. Ślubowanie i pierwsza sesja Rady Miejskiej w Szydłowcu obecnej kadencji 

odbyła się w dniu 19 listopada 2018 r. W zakresie umowy dotyczącej dostarczania mięsa do 

PSP nr 2 im. Jana Pawła II w Szydłowcu, Radny złożył więc rezygnację przed upływem 

terminu określonego w art. 24f ust. 1a Ustawy. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Ad pkt 6 ppkt 5. 

Przewodnicząca Komisji Dorota Jakubczyk przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

odmowy wygaszenia mandatu radnej Jadwidze Kopyckiej wraz z uzasadnieniem. W dniu 20 

sierpnia 2019 roku do Urzędu Miejskiego w Szydłowcu wpłynęło pismo Wojewody 

Mazowieckiego znak: WNP-R.40.47.2019.MN w sprawie przeprowadzenia postępowania 

wyjaśniającego w przedmiocie prowadzenia działalności gospodarczej przez radnych Rady 

Miejskiej w Szydłowcu. 

Rada Miejska w Szydłowcu  na podstawie art. 21 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2019 r., poz. 506 ze zm.) oraz § 55 i § 57  uchwały Nr 

L/360/18 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 3 października 2018 r w sprawie uchwalenia 

Statutu Gminy Szydłowiec powołała Uchwałą Nr XII/85/19 Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 24 września 2019 r. Komisję doraźną do spraw przeprowadzenia postępowania 

wyjaśniającego w przedmiocie prowadzenia działalności gospodarczej przez radnych Rady 

Miejskiej w Szydłowcu. Komisja przeanalizowała zarzuty przeciwko radnym oraz zapoznała 

się ze złożonymi przez radnych wyjaśnieniami. 

Zarzut dotyczący radnej Jadwigi Kopyckiej dotyczył pełnienia przez nią funkcji członka 

Rady Nadzorczej w ciepłowni miejskiej w Szydłowcu. Zgodnie z art. 24 ust. 2 ustawy 

o samorządzie gminnym, wójtowie, radni, małżonkowie wójtów, zastępców wójtów, radnych, 

sekretarzy gminy, skarbników gminy, kierowników jednostek organizacyjnych gminy, osób 

zarządzających i członków organów zarządzających gminnymi osobami prawnymi, a także 

osoby pozostające we wspólnym pożyciu z wójtami, zastępcami wójtów, radnymi, sekretarzami 

gminy, skarbnikami gminy, kierownikami jednostek organizacyjnych gminy, osobami 

zarządzającymi i członkami organów zarządzających gminnymi osobami prawnymi, nie mogą 

być członkami władz zarządzających lub kontrolnych i rewizyjnych ani pełnomocnikami 

spółek handlowych z udziałem gminnych osób prawnych lub przedsiębiorców, w których 

uczestniczą takie osoby. Wybór lub powołanie tych osób na te funkcje są z mocy prawa 

nieważne. Zgodnie z ust. 4, jeżeli wybór lub powołanie, o których mowa w ust. 2, nastąpiły 

przed rozpoczęciem wykonywania mandatu radnego albo dniem wyboru wójta lub przed 

zatrudnieniem na stanowisku sekretarza gminy, powołaniem na stanowisko zastępcy wójta, 

skarbnika gminy, kierownika jednostki organizacyjnej gminy oraz osoby zarządzającej 

i członka organu zarządzającego gminną osobą prawną, osoby, o których mowa w ust. 2, są 

obowiązane zrzec się stanowiska lub funkcji w terminie 3 miesięcy od dnia złożenia ślubowania 
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przez radnego albo wójta czy też od dnia zatrudnienia na podstawie umowy o pracę lub 

powołania na stanowisko.  

 Radna Jadwiga Kopycka w swoich wyjaśnieniach wskazała iż dnia 24 stycznia 2019 r. 

złożyła rezygnację z pełnienia funkcji członka Rady Nadzorczej Ciepłowni Miejskiej Sp. z o. o. 

w Szydłowcu z dniem 15 lutego 2019 r.  

 W załączeniu do wyjaśnień, radna Jadwiga Kopycka przekazała pismo z dnia 24 

stycznia, które potwierdza złożenie rezygnacji. Fakt odwołania jej z pełnionej funkcji 

potwierdza również załączona Uchwała nr 1 Nadzwyczajnego Zgromadzenia Wspólników 

Ciepłowni Miejskiej Sp. z o.o. w Szydłowcu z dnia 15 lutego 2019 r. w sprawie odwołania 

Członka Rady Nadzorczej Spółki VI Kadencji. Ślubowanie i pierwsza sesja Rady Miejskiej 

w Szydłowcu obecnej kadencji odbyła się w dniu 19 listopada 2018 r. W ocenie Komisji 

rezygnacja złożona została więc w terminie wskazanym w art. 24f ust. 4 Ustawy.  

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Ad pkt 6 ppkt 6. 

Przewodnicząca Komisji Dorota Jakubczyk przedstawiła projekt uchwały w sprawie  

odmowy wygaszenia mandatu radnej Anny Majstrak wraz z uzasadnieniem. W dniu 20 sierpnia 

2019 roku do Urzędu Miejskiego w Szydłowcu wpłynęło pismo Wojewody Mazowieckiego 

znak: WNP-R.40.47.2019.MN w sprawie przeprowadzenia postępowania wyjaśniającego 

w przedmiocie prowadzenia działalności gospodarczej przez radnych Rady Miejskiej 

w Szydłowcu. Rada Miejska w Szydłowcu  na podstawie art. 21 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2019 r., poz. 506 ze zm.) oraz § 55 i § 57  uchwały 

Nr L/360/18 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 3 października 2018 r w sprawie uchwalenia 

Statutu Gminy Szydłowiec powołała Uchwałą Nr XII/85/19 Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 24 września 2019 r. Komisję doraźną do spraw przeprowadzenia postępowania 

wyjaśniającego w przedmiocie prowadzenia działalności gospodarczej przez radnych Rady 

Miejskiej w Szydłowcu. Komisja przeanalizowała zarzuty przeciwko radnym oraz zapoznała 

się ze złożonymi przez radnych wyjaśnieniami. Zarzut dotyczący radnej Anny Majstrak 

dotyczył prowadzenia działalności gospodarczej z naruszeniem art. 24f ustawy. W piśmie 

Wojewody Mazowieckiego z dnia 20 sierpnia 2019 r. w żaden sposób nie sprecyzowano na 

czym konkretnie miałoby polegać naruszenie przez radną Annę Majstrak tego przepisu. Radna 

Anna Majstrak złożyła wyjaśnienia, w których oświadczyła iż działka wraz z budynkami na 

której znajduje się prowadzona przez nią działalność, jest własnością jej i jej męża. Została ona 

zakupiona w 1994 roku. Wszelkie maszyny służące do prowadzenia działalności zostały 

zakupione przez nią z jej prywatnego majątku. W załączeniu do wyjaśnień został przedstawiony 

akt notarialny oraz faktury. Potwierdzają one fakt własności nieruchomości wskazanej w akcie 

przez radną Annę Majstrak i jej męża oraz zakup maszyn wyszczególnionych 

w poszczególnych fakturach przez radną Annę Majstrak. Przeprowadzone postępowanie 

wyjaśniające nie dało żadnych podstaw do stwierdzenia, aby radna Anna Majstrak prowadziła 

działalność gospodarczą z wykorzystaniem mienia Gminy. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Ad pkt 6 ppkt 7. 

Przewodnicząca Komisji Dorota Jakubczyk przedstawiła projekt uchwały w sprawie  

odmowy wygaszenia mandatu radnego Adama Pietrasa. Ceglińskiego wraz z uzasadnieniem. 

W dniu 20 sierpnia 2019 roku do Urzędu Miejskiego w Szydłowcu wpłynęło pismo Wojewody 

Mazowieckiego znak: WNP-R.40.47.2019.MN w sprawie przeprowadzenia postępowania 

wyjaśniającego w przedmiocie prowadzenia działalności gospodarczej przez radnych Rady 

Miejskiej w Szydłowcu. 

Rada Miejska w Szydłowcu  na podstawie art. 21 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2019 r., poz. 506 ze zm.) oraz § 55 i § 57  uchwały Nr 

L/360/18 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 3 października 2018 r w sprawie uchwalenia 

Statutu Gminy Szydłowiec powołała Uchwałą Nr XII/85/19 Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 24 września 2019 r. Komisję doraźną do spraw przeprowadzenia postępowania 

wyjaśniającego w przedmiocie prowadzenia działalności gospodarczej przez radnych Rady 

Miejskiej w Szydłowcu. Komisja przeanalizowała zarzuty przeciwko radnym oraz zapoznała 

się ze złożonymi przez radnych wyjaśnieniami.  

Zarzut dotyczący radnego Adama Pietrasa dotyczył prowadzenia przez niego 

działalności ubezpieczeniowej, w ramach której dokonuje on ubezpieczeń pojazdów 

stanowiących własność Gminy. W tym miejscu należy zaznaczyć, że działalność radnego 

polegająca na świadczeniu usług na rzecz Gminy za wynagrodzeniem może stanowić przejaw 

prowadzenia działalności z wykorzystaniem mienia gminy, o którym mowa w art. 24f ust. 1 

Ustawy, co potwierdza Naczelny Sąd Administracyjny w jednym ze swoich wyroków: „Skoro 

więc w tej sprawie, skarżący z tytułu licznych umów wykonywał działalność usługową na rzecz 

Gminy (...), otrzymując za te usługi wynagrodzenie, to w sposób oczywisty czynił to 

z wykorzystaniem mienia gminy i nie jest istotne, że radny nie korzystał z żadnych 

nieruchomości i ruchomości stanowiących własność gminy. Korzystanie przez radnego 

z mienia komunalnego przy prowadzonej działalności gospodarczej polegało na tym, że 

otrzymywał wynagrodzenie za wykonanie umowy z budżetu gminy.”  1 

Radny Adam Pietras złożył wyjaśnienia, w których oświadczył, że od 2008 roku nie 

prowadzi żadnej działalności gospodarczej na własny rachunek, czy też wspólnie z innymi 

podmiotami. W załączeniu przedstawił pismo z Referatu Ewidencji Działalności Gospodarczej 

Urzędu Miejskiego w Szydłowcu potwierdzające fakt wykreślenia w 2008 r. wcześniej 

prowadzonej przez niego działalności gospodarczej. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 12 do protokołu.  

 

Ad pkt 6 ppkt 8. 

Przewodnicząca Komisji Dorota Jakubczyk przedstawiła projekt uchwały w sprawie  

odmowy wygaszenia mandatu radnego Marka Plewy wraz z uzasadnieniem. W dniu 20 sierpnia 

2019 roku do Urzędu Miejskiego w Szydłowcu wpłynęło pismo Wojewody Mazowieckiego 

znak: WNP-R.40.47.2019.MN w sprawie przeprowadzenia postępowania wyjaśniającego 

w przedmiocie prowadzenia działalności gospodarczej przez radnych Rady Miejskiej 

w Szydłowcu. 
                                                           
1Wyrok Naczelnego Sądu Administracyjnego z dnia 24 lipca 2018 r., sygn. akt II OSK 1642/18 
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Rada Miejska w Szydłowcu  na podstawie art. 21 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2019 r., poz. 506 ze zm.) oraz § 55 i § 57  uchwały Nr 

L/360/18 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 3 października 2018 r w sprawie uchwalenia 

Statutu Gminy Szydłowiec powołała Uchwałą Nr XII/85/19 Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 24 września 2019 r. Komisję doraźną do spraw przeprowadzenia postępowania 

wyjaśniającego w przedmiocie prowadzenia działalności gospodarczej przez radnych Rady 

Miejskiej w Szydłowcu. Komisja przeanalizowała zarzuty przeciwko radnym oraz zapoznała 

się ze złożonymi przez radnych wyjaśnieniami. 

Zarzuty dotyczące radnego Marka Plewy opierały się na fakcie, że sprawuje on funkcję 

kierownika Warsztatu Terapii Zajęciowej przy Stowarzyszeniu Pomocy Osobom 

Niepełnosprawnym w Szydłowcu. Stowarzyszenie to działa natomiast w budynku będącym 

własnością Gminy Szydłowiec. Radny Marek Plewa w swoich wyjaśnieniach wskazał, że 

w Stowarzyszeniu pomocy Osobom Niepełnosprawnym jest zatrudniony na podstawie umowy 

o pracę na stanowisku kierownika warsztatu. Stowarzyszenie nie prowadzi zarobkowej 

działalności gospodarczej, a siedziba SPON i WTZ mieści się w budynku użyczonym przez 

Gminę Szydłowiec Stowarzyszeniu, zgodnie z zawartą pomiędzy Gminą, a stowarzyszeniem 

umową cywilno-prawną.  

Radny Marek Plewa przedstawił umowę o pracę, która potwierdza fakt zatrudnienia go 

w stowarzyszeniu. Z załączonego statutu i wydruku z KRS stowarzyszenia wynika, 

że stowarzyszenie nie prowadzi działalności gospodarczej oraz posiada dodatkowo status 

organizacji pożytku publicznego. Załączona umowa użyczenia dodatkowo potwierdza, 

że stroną zawierającą z Gminą Szydłowiec umowę użyczenia jest stowarzyszenie. W świetle 

przedstawionych dokumentów, nie można stwierdzić aby Radny Marek Plewa pełniąc funkcję 

kierownika warsztatów działających przy stowarzyszeniu, prowadził jakąkolwiek działalność 

gospodarczą. Jest on jedynie zatrudniony na podstawie stosunku pracy w stowarzyszeniu. Co 

więcej nawet stowarzyszenie w którym jest zatrudniony, takiej działalności nie prowadzi. 

Powyższa sytuacja nie prowadzi do uznania, że prowadzi on działalność gospodarczą, 

a w konsekwencji naruszenia dyspozycji art. 24f Ustawy.  

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Ad pkt 6 ppkt 9. 

Zastępca przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Anna Majstrak 

przedstawiła projekt uchwały w sprawie uzupełnienia składu Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji Rady Miejskiej w Szydłowcu wraz z uzasadnieniem. W dniu 28 listopada 2019 r. 

zgodnie z § 58 ust. 3 uchwały Nr L/360/18 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 3 października 

2018 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Szydłowiec (Dz. Urz. Woj. Mazowieckiego poz. 

9472 ze zm.), radny Marek Cegliński złożył pisemną deklarację  przynależności do Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji.   Na podstawie § 58 ust. 1 Statutu Gminy Szydłowiec w skład  

Komisji wchodzą radni w ilości od 5 do 8 osób. Komisji Skarg, Wniosków i Petycji liczy 6 

członków. Wobec powyższego zgodnie z § 58 ust. 5 Statutu Gminy Szydłowiec w przypadku, 

gdy liczba radnych deklarujących przynależność do składu Komisji nie przekracza 

maksymalnego składu określonego w Statucie, Rada zatwierdza jako skład osobowy Komisji 

radnych, którzy złożyli deklarację członkostwa. 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 
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Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 14 do protokołu.  

 

Ad pkt 6 ppkt 10. 

Zastępca przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Anna Majstrak 

przedstawiła projekt uchwały w sprawie odwołania Przewodniczącego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Szydłowcu wraz z uzasadnieniem. W dniu 4 grudnia 

2019 r. radny Piotr Sadza złożył rezygnację z pełnienia funkcji Przewodniczącego Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Szydłowcu.  Na podstawie  art. 22 ust. 1 ustawy 

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2019 r. poz. 506 ze zm.) organizację 

wewnętrzną oraz tryb pracy organów gminy określa statut gminy. Zgodnie z § 60 pkt 1 uchwały 

Nr L/360/18 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 3 października 2018 r. w sprawie uchwalenia 

Statutu Gminy Szydłowiec (Dz. Urz. Woj. Mazowieckiego poz. 9472 ze zm.), 

Przewodniczących Komisji wybiera i odwołuje Rada Miejska. Wobec powyższego podjęcie 

uchwały jest w pełni uzasadnione.  

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 15 do protokołu.  

 

Ad pkt 6 ppkt 11. 

Zastępca przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Anna Majstrak 

przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji Rady Miejskiej w Szydłowcu wraz z uzasadnieniem. W dniu 4 grudnia 2019 r. radny 

Piotr Sadza złożył rezygnację z pełnienia funkcji Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji Rady Miejskiej w Szydłowcu.  

Na podstawie  art. 22 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. 

z 2019 r. poz. 506 ze zm.) organizację wewnętrzną oraz tryb pracy organów gminy określa 

statut gminy. 

Zgodnie z § 60 pkt 1 uchwały Nr L/360/18 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 3 października 

2018 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Szydłowiec (Dz. Urz. Woj. Mazowieckiego poz. 

9472 ze zm.), Przewodniczących Komisji wybiera i odwołuje Rada Miejska.  

Wobec powyższego podjęcie uchwały jest w pełni uzasadnione.  

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. M. Koniarczyk zgłosił kandydaturę radnego Marka Ceglińskiego na 

przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

Radny Marek Cegliński wyraził zgodę.  

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym kandydaturę radnego 

Marka Ceglińskiego na przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – załącznik 

nr 16 do protokołu.  



16 
 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 17 do protokołu.  

 

Ad pkt 6 ppkt 12. 

Zastępca przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Anna Majstrak 

przedstawiła projekt uchwały w sprawie skargi na działalność Prezesa Zarządu Spółki 

,,Wodociągi i Kanalizacja” Sp. z o. o. w Szydłowcu wraz z uzasadnieniem. W dniu 

21.10.2019 r. wpłynęła do Ministerstwa Środowiska skarga na działalność Prezesa Zarządu 

Spółki ,,Wodociągi i Kanalizacja” Sp. z o. o. w Szydłowcu dotycząca prac związanych 

z budową nowego wodociągu. Skarga pismem z dnia 20 listopada 2019 r. została przekazana 

do rozpatrzenia Radzie Miejskiej w Szydłowcu. W dniu 4 grudnia 2019 r. odbyło się 

posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Szydłowcu. Komisja po 

przeanalizowaniu treści skargi uznała, że Rada Miejska w Szydłowcu nie jest organem 

właściwym do jej rozpatrzenia, uznając jednocześnie, że właściwą do rozpatrzenia skargi jest 

Rada Nadzorcza  Spółki Wodociągi i Kanalizacja Sp. z o. o. w Szydłowcu. Zgodnie z art. 229 

pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. - Kodeks postępowania administracyjnego (Dz. U. 

z 2018 r. poz. 2096 ze zm.) rada gminy rozpatruje skargi dotyczące zadań i działalności wójta 

(burmistrza lub prezydenta miasta) i kierowników gminnych jednostek organizacyjnych, 

z wyjątkiem spraw określonych w pkt 2 tego przepisu. Spółki działają w oparciu o przepisy 

ustawy z dnia 15 września 2000 r. Kodeks spółek handlowych (Dz. U. z 2019 r. poz. 505 ze 

zm.), a na podstawie art. 382 § 1 wskazanej powyższej ustawy, rada nadzorcza sprawuje stały 

nadzór nad działalnością spółki we wszystkich dziedzinach jej działalności i do jej kompetencji 

należy rozpatrywanie skarg na działalność Zarządu i Spółki. Powyższe potwierdzają również 

poglądy doktryny: „Spółka podlega reżimowi ustawy z dnia 15 września 2000 r. Kodeks spółek 

handlowych z uwzględnieniem odmienności wynikających z ustawy z dnia 20 grudnia 1996 r. 

o gospodarce komunalnej. Rada nadzorcza spółki, jako jej organ nadzorczy, winna sprawować 

stały, bezpośredni nadzór nad działalnością spółki wykonywaną przez jej zarząd, we wszystkich 

dziedzinach prowadzonej przez nią działalności. To właśnie ta kwestia wydaje się 

rozstrzygająca w zakresie podmiotu właściwego do rozpatrywania skarg na prezesów spółek 

samorządowych. Biorąc powyższe pod uwagę skargi powinny być rozpatrywane właśnie przez 

Radę nadzorczą, a w przypadku jej złożenia organowi wykonawczemu czy stanowiącemu 

jednostki samorządu terytorialnego powinny one przekazać skargę Radzie Nadzorczej do 

rozpoznania.” (tak dr. hab. J. Zięty, Skarga na prezesa spółki komunalnej, 

http://ziety.pl/aktualnosci/skargi-na-prezesa-spolki-komunalnej). Wobec powyższego Rada 

Miejska nie rozpatruje skarg na prezesa zarządu spółki gminnej.  Z ww. względów Rada 

Miejska nie jest organem właściwym do rozpatrzenia niniejszej skargi, a skargę należy 

przekazać Radzie Nadzorczej Spółki ,,Wodociągi i Kanalizacja” Sp. z o. o. w Szydłowcu. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 18 do protokołu.  

 

Ad pkt 7 ppkt 1. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2020 – 2034 wraz z objaśnieniami 

i poprawkami.   

http://ziety.pl/aktualnosci/skargi-na-prezesa-spolki-komunalnej


17 
 

 

Ad pkt 7 ppkt 2.  

Wiceprzewodniczący RM Marek Plewa odczytał Uchwałę Nr Ra.363.2019 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 27 listopada 2019 r. 

w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta i Gminy w Szydłowcu projekcie 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020 – 2034. /w zał. do prot./  

Głosowanie poprawek. 

Poprawka 1.  

Zmiana treści 

przedsięwzięcia z „Budowa sieci kanalizacji w miejscowości Wola Korzeniowa gmina 

Szydłowiec” na „Budowa kanalizacji w miejscowości Wola Korzeniowa gmina 

Szydłowiec”. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym poprawkę – załącznik 

nr 19 do protokołu. 

 

Poprawka 2.  

Wprowadzenie nowego przedsięwzięcia „Budowa zjazdu publicznego – droga 

wewnętrzna, w pasie drogowym drogi nr DK-7 - droga wojewódzka, w miejscowości 

Zdziechów, strona prawa, na teren działki gminnej nr ewid. 612” rok 2019 - 0,00 zł rok 

2020 - 26.000 zł. 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym poprawkę – załącznik 

nr 20 do protokołu. 

 

Poprawka 3.  

Przeniesienie kwoty 130.000 zł pomiędzy paragrafami wydatkowymi majątkowymi 

a bieżącymi - zadanie „Budowa ul. Różanej w Szydłowcu” 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym poprawkę – załącznik 

nr 21 do protokołu. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2020 – 2034 wraz   

z poprawkami – załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Ad pkt 8 ppkt 1. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła poprawki do projektu Uchwały Budżetowej 

na 2020 rok, ujęte po akceptacji wniosków z Komisji i wprowadzonych zmianach 

wypracowanych w trakcie prac nad w/w projektem uchwały. 

 

Poprawki do Uchwały Budżetowej na 2020 rok: 

1. Przeniesienie planu wydatków pomiędzy rozdziałami 

852/85214 § 3110 – 51.019 zł 

852/85230 § 3110 + 51.019 zł 

750/75022 § 3030 – 86.820 zł 

750/75023 § 4300 – 3.000 zł 

750/75095 § 3030 + 86.820 zł 

750/75095 § 4210 + 1.500 zł 
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750/75095 § 4300 + 1.500 zł 

2. Zmiana treści zadania w 010/01010 §6058 i 6059 

z    „Budowa sieci kanalizacji w miejscowości Wola Korzeniowa gmina Szydłowiec” 

na  „Budowa kanalizacji w miejscowości Wola Korzeniowa gmina Szydłowiec” 

kwota pozostaje bez zmian, zadanie jest przedsięwzięciem wieloletnim. 

3. Zmiana treści zadania w 600/60016 § 6050 

z   „Budowa drogi gminnej ujętej w planie zagospodarowania przestrzennego symbolem 8 KDD   

      – Szydłowiec” 

na „Budowa drogi gminnej ujętej w planie zagospodarowania przestrzennego symbolem                              

     8 KDD – Szydłowiec – w tym wykonanie dokumentacji technicznej”. 

4. Zmiana klasyfikacji zadania „Budowa ul. Różanej w Szydłowcu” 

z 600/60016 § 6050 

do 600/60016 § 4270. 

5. Wprowadzenie nowego zadania – kontynuacja z roku 2019  

pn.: „Budowa zjazdu publicznego – droga wewnętrzna, w pasie drogowym drogi nr DK-7 – 

droga wojewódzka, w miejscowości Zdziechów, strona prawa, na teren działki gminnej                           

nr ewid. 612” 600/60013 § 6050 + 26.000 zł 

600/60016 § 4300 – 26.000 zł. 

Zadanie staje się przedsięwzięciem wieloletnim. 

6. Zmiana treści zadania w 600/60016 § 6050 

z   „Modernizacja drogi gminnej w Zdziechowie Działy gmina Szydłowiec” 

na  „Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Zdziechów Działy, gmina Szydłowiec” 

kwota pozostaje bez zmian. 

 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt Uchwały Budżetowej na 2020 rok 

wraz z uzasadnieniem. 

 

Ad pkt 8 ppkt 2.  

Wiceprzewodnicząca RM Dorota Jakubczyk odczytała Uchwałę Nr Ra.362.2019 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 27 listopada 2019 r. 

w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta i Gminy w Szydłowcu projekcie 

Uchwały Budżetowej na rok 2020 oraz możliwości sfinansowania deficytu. /w zał. do prot./  

 

Ad pkt 8 ppkt 3.  

Przewod. Kom. Budżetu Anna Majstrak przedstawiła opinię Komisji Budżetu, dotyczącą 

projektu Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2020. /w zał. do prot./ 

 

Ad pkt 8 ppkt 4.  

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła stanowisko Burmistrza w sprawie opinii 

Komisji uwzględniającej wnioski radnych. 

 

Ad pkt 8 ppkt 5.  

Wniosek 

Wniosek Przewodniczącego Rady Miejskiej Marka Artura Koniarczyka: W dziale 900 

rozdziale 90015 §4260 „zakup energii” dokonać zmniejszenia o kwotę 10.000 zł. W dziale 

921 rozdział 92109 §6050 wprowadzić nowe zadanie pn. „Modernizacja gminnej świetlicy 
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wiejskiej w sołectwie Szydłówek II przekazanej gminie Szydłowiec umową użyczenia – 

Gmina Szydłowiec” o wartości 10.000 zł.” 

 

Wniosek 

Wniosek radnego Macieja Kapturskiego: Wykreślenie w dziale 600, rozdział 60016 §6050 

zadanie „Budowa drogi gminnej ujętej w planie zagospodarowania przestrzennego 

symbolem 8KDD- Szydłowiec” o wartości 30.000 zł wprowadzenie nowego zadania pn. 

,,Remont chodnika przy ul. Wschodniej 62 w Szydłowcu o wartości - 10.000 zł oraz 

wznowienie dokumentacji i budowa miejsc parkingowych przy ul. Wschodniej o 

wartości 20.000 zł". 

 

Radna Grażyna Rycerska złożyła wnioski: 

 

Wniosek 1.  

Wniosek radnej Grażyny Rycerskiej. Opracowanie dokumentacji projektowej oraz 

budowę ul. Zielonka. Środki na to zadanie przenieść z rezerwy budżetowej. 

 

Wniosek 2. 

Wniosek radnej Grażyny Rycerskiej. Opracowanie dokumentacji projektowej oraz 

budowę ul. Zielona. Środki na to zadanie przenieść z rezerwy budżetowej. ”. 

 

Głosowanie: 

Poprawka 1.  

Przeniesienie planu wydatków pomiędzy rozdziałami 852/85214 § 3110 - 51.019 zł 

852/85230 § 3110 + 51.019 zł ”. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym poprawkę – załącznik 

nr 23 do protokołu. 

 

Poprawka 2.  

Przeniesienie planu wydatków pomiędzy rozdziałami 750/75022 § 3030 - 86.820 zł 

750/75023 § 4300 - 3.000 zł 750/75095 § 3030 + 86.820 zł 

750/75095 § 4210 + 1.500 zł 750/75095 § 4300 + 1.500 zł ”. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym poprawkę – załącznik 

nr 24 do protokołu. 

 

Poprawka 3.  

Zmiana treści zadania w 010/01010 §6058 i 6059 z „Budowa sieci kanalizacji 

w miejscowości Wola Korzeniowa gmina Szydłowiec” na „Budowa kanalizacji 

w miejscowości Wola Korzeniowa gmina Szydłowiec” kwota pozostaje bez zmian, zadanie 

jest przedsięwzięciem wieloletnim. ”. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym poprawkę – załącznik 

nr 25 do protokołu. 

 

Poprawka 4.  
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Zmiana treści zadania w 600/60016 § 6050 z „Budowa drogi gminnej ujętej w planie 

zagospodarowania przestrzennego symbolem 8 KDD - Szydłowiec” na „Budowa drogi 

gminnej ujętej w planie zagospodarowania przestrzennego symbolem 8 KDD - Szydłowiec 

- w tym wykonanie dokumentacji technicznej”. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym poprawkę – załącznik 

nr 26 do protokołu. 

 

Poprawka 5.  

Zmiana klasyfikacji zadania „Budowa ul. Różanej w Szydłowcu” z 600/60016 § 6050 do 

600/60016 § 4270 ”. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym poprawkę – załącznik 

nr 27 do protokołu. 

 

Poprawka 6.  

Wprowadzenie nowego zadania - kontynuacja z roku 2019 pn.: „Budowa zjazdu 

publicznego - droga wewnętrzna, w pasie drogowym drogi nr DK-7 - droga wojewódzka, 

w miejscowości Zdziechów, strona prawa, na teren działki gminnej nr ewid. 612” 

600/60013 § 6050 + 26.000 zł 600/60016 § 4300 - 26.000 zł. Zadanie staje się 

przedsięwzięciem wieloletnim. ”. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym poprawkę – załącznik 

nr 28 do protokołu. 

 

Poprawka 7.  

Zmiana treści zadania w 600/60016 § 6050 z „Modernizacja drogi gminnej w Zdziechowie 

Działy gmina Szydłowiec” na „Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Zdziechów 

Działy, gmina Szydłowiec” kwota pozostaje bez zmian. ” 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym poprawkę – załącznik 

nr 29 do protokołu. 

 

Wniosek  

Wniosek Przewodniczącego Rady Miejskiej Marka Artura Koniarczyka: W dziale 900 

rozdziale 90015 §4260 „zakup energii” dokonać zmniejszenia o kwotę 10.000 zł. W dziale 

921 rozdział 92109 §6050 wprowadzić nowe zadanie pn. „Modernizacja gminnej świetlicy 

wiejskiej w sołectwie Szydłówek II przekazanej gminie Szydłowiec umową użyczenia – 

Gmina Szydłowiec” o wartości 10.000 zł.”. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym wniosek – załącznik 

nr 30 do protokołu. 

 

Wniosek  

Wniosek radnego Macieja Kapturskiego: Wykreślenie w dziale 600, rozdział 60016 §6050 

zadanie „Budowa drogi gminnej ujętej w planie zagospodarowania przestrzennego 

symbolem 8KDD- Szydłowiec” o wartości 30.000 zł wprowadzenie nowego zadania pn. 

,,Remont chodnika przy ul. Wschodniej 62 w Szydłowcu o wartości - 10.000 zł oraz 

wznowienie dokumentacji i budowa miejsc parkingowych przy ul. Wschodniej o wartości 

20.000 zł". 
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Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym wniosek – załącznik 

nr 31 do protokołu. 

 

Wniosek  

Wniosek radnej Grażyny Rycerskiej. Opracowanie dokumentacji projektowej oraz 

budowę ul. Zielonka. Środki na to zadanie przenieść z rezerwy budżetowej. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym wniosek – załącznik 

nr 32 do protokołu. 

 

Wniosek  

Wniosek radnej Grażyny Rycerskiej. Opracowanie dokumentacji projektowej oraz 

budowę ul. Zielona. Środki na to zadanie przenieść z rezerwy budżetowej. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym wniosek – załącznik 

nr 33 do protokołu. 

 

Ad pkt 8 ppkt 6.  

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały 

w sprawie uchwalenia Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na 2020 r. wraz 

z poprawkami – załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Burmistrz Artur Ludew podziękował Wysokiej Radzie za przyjęcie tego projektu budżetu.  

 

Przewod. M. Koniarczyk serdecznie podziękował Burmistrzowi Szydłowca oraz Skarbnik 

Gminy za przygotowanie tego projektu budżetu, a także wszystkim pracownikom 

poszczególnych  wydziałów, w szczególności Wydziałowi Finansowemu. Podziękował radnym 

z Przewodniczącą Komisji Budżetu za przygotowanie tego projektu oraz wszystkim osobom, 

które przyczyniły się do przyjęcia Uchwały Budżetowej. Życzył także 100% realizacji.  

 

Ad 9. 

Przewod. obrad przedstawił plan pracy Rady Miejskiej na 2020 rok oraz plany Komisji 

Stałych Rady Miejskiej na rok 2020. Poinformował, że plany były przedmiotem prac na 

posiedzeniach komisji RM. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt planu pracy 

Rady Miejskiej na 2020 rok oraz projekty planów Komisji Stałych Rady Miejskiej na rok 

2020 – załącznik nr 35 do protokołu 
 

Ad 10. 

Radni nie składali interpelacji ani zapytań.  

 

Ad 11. 

Przewod. obrad poinformował, że w okresie między sesjami do Rady wpłynęły pisma: 

 Pismo z dnia 3.12.2019 r. do Pana Zbigniewa Rucińskiego w sprawie przekazania 

Uchwały Nr XIV/98/19 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 27 listopada 2019 r. 

w sprawie udzielenia odpowiedzi na skargę Pana Zbigniewa Rucińskiego dotyczącą 

sposobu przeprowadzenia konsultacji społecznych przez Burmistrza Szydłowca 

w sprawie zmiany granic sołectw Szydłówek I i Szydłówek II. 
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 Pismo z dnia 3.12.2019 r. od Przewodniczącej Komisji doraźnej do spraw 

przeprowadzenia postępowania wyjaśniającego w przedmiocie prowadzenia 

działalności gospodarczej przez radnych Rady Miejskiej w Szydłowcu Dorota 

Jakubczyk w sprawie przekazania projektów uchwał Komisji wraz ze stanowiskiem.  

 Pismo z dnia 5.12.2019 r. do Wojewody Mazowieckiego Wydział Nadzoru Prawnego 

w sprawie odpowiedzi na pismo WNP-R.40.47.2019. 

 Zaproszenie przesłane drogą elektroniczną z dnia 6 grudnia 2019 r. na uroczystości 

w dniu 14 grudnia 2019 r. w Szczekocinach z okazji 250 rocznicy urodzin gen. 

Antoniego ,,Amikara” Kosińskiego.  

 Podziękował za dobrowolne składkę na Szlachetną Paczkę radnym: Pawłowi Blochowi, 

Markowi Ceglińskiemu, Dorocie Jakubczyk, Markowi Koniarczykowi, Annie 

Majstrak, Adamowi Pietras, Markowi Plewie, Arkadiuszowi Sokołowskiemu, Pawłowi 

Surdemu, Wiolecie Turek. 

 Wystąpienie pokontrolne Wojewody Mazowieckiego z dnia 4 grudnia 2019 r. 

w sprawie realizacji zadania z zakresu przeprowadzenia wyborów ławników do sądu 

okręgowego i sądów rejonowych.  

 Wezwanie do usunięcia naruszenia prawa z dnia 8 grudnia 2019 r . od Firmy Globus na 

zapisy Uchwały Nr 150/XXIII/12 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 18 grudnia 

2012 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych udostępnionych dla 

operatorów i przewoźników, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 

Szydłowiec, warunków i zasad korzystania z tych obiektów, oraz ustalenia stawek opłat 

za korzystanie z nich. 

Ad 12.  

Pan Damian Słyk stwierdził, że niektórzy mogliby się spodziewać, że wystąpi w kontekście 

skargi na działalność Prezesa ,,Wodociągi i Kanalizacja” to co prawda zostało przedefiniowane 

i tak naprawdę w jego opinii niezasadne ukierunkowanie tego pod adresem Prezesa, niemniej 

jednak w ten sposób zostało to uargumentowane. Jeżeli chodzi o samą tą skargę mimo wszystko 

sympatyzuje z Panem Prezesem, gdyż w kontekście zaistniałej sytuacji podjął stosowne 

działania ,,uderzył się w pierś” i wydaje się że zachował się w porządku. Nie zgadza się co do 

przekazania i argumentacji dotyczącej przekazania do rozstrzygnięcia przez Radę Nadzorczą, 

ale pozostawmy to na inną okoliczność.  

Wystąpił jednak na sesji w innej sprawie, ponieważ chciałby zapytać wszystkich czy wiedzą 

gdzie jest ,,Praga Szydłowiec” kiedyś dzielnica. Nie będzie oczekiwał natychmiastowej 

odpowiedzi, dlatego wydrukował materiały ogólnie dostępnie z ,,Wikipedii” określające rys 

historyczny i umiejscowienie tej dzielnicy. Przekazał je zebranym na sesji. Jak można 

zauważyć jest to miejsce dość stare o głębokiej tradycji i zakorzenione w Szydłowcu. Niestety 

bardzo zaniedbane. Dziwi go i nie miał wiedzy do dnia dzisiejszego, kiedy na sesji były 

procedowane poprawki do budżetu, o odrzuceniu poprawki dotyczącej projektu drogi na 

ul. Garbarską i przekierowanie tych środków na inwestycję 8 KDD tj. budowa drogi gminnej. 

Rozumie, że argumentacja była taka, co do budowy tej drogi, że tam ma powstać jakiś przemysł 

lub biznes. Mają być może radni świadomość, że na ,,Pradze” jest bardzo popularny w okolicy 

skład budowlany, odwiedzający go w dużej ilości klienci. Na ,,Pradze” znajduje się także 

Spółdzielnia Inwalidów, Dom Weselny ,,Lodowania”, ogródki działkowe,  najstarsze 

w Szydłowcu osiedle domków jednorodzinnych powstałe w latach 70. Zapytał Burmistrza 

i radnych o zasadność rewitalizacji i modernizacji osiedla położonego ,,Nad Zalewem”, które 

powstało 20 lat później od osiedla ,,Północ”. Jeżeli chodzi o samą lokalizację dzielnica jest 

położona ok. 600 metrów od Ratusza, nie jest to ścisłe centrum, niemniej jednak bliskość 

centrum jest. Na ,,Pradze” znajduje się także siedziba Wydziału Gospodarki Komunalnej 



23 
 

i Zarządu Dróg Urzędu Miejskiego w Szydłowcu i do zadań tego Wydziału należy m. in. 

prowadzenia okresowych kontroli stanu dróg, utrzymywanie w należytym porządku dróg, 

ciągów pieszych, placów miejskich, w tym wykonywanie bieżących remontów i napraw. 

Czytając te zadania i patrząc na obraz dzisiejszej ,,Pragi”, można by było pokusić się 

o stwierdzenie ,,że szewc w dziurawych butach chodzi”, ponieważ ul. Garbarska i cała ,,Praga” 

wygląda jak wygląda. W kwestii tego trendu uatrakcyjniania Szydłowca jako miasto 

turystyczne, ponieważ to rozumie, że jest pomysłem na Szydłowiec, że będzie tą ,,Mekką 

turystyczną” gdzie turyści będą przyjeżdżać bardzo często. Zapytał jak się ma dążenie do 

uatrakcyjnianiu Szydłowca a pozostawianie historycznych dzielnic z zabytkami w takim stanie. 

Można jednak wysnuć wniosek, że nie ma o co pytać, ponieważ pieniędzy nie ma i nie będzie. 

Poprosił Burmistrza o wyjaśnienie lub informację jakie są plany do ,,Pragi” co będzie działo 

się z Placem Wolności oraz z całą tą okolicą.  

 

Przewod. M. Koniarczyk poprosił o odpowiedź Burmistrza Szydłowca. 

 

Burmistrz Szydłowca A. Ludew poinformował, że Pana Damiana Słyka o zapoznanie się 

z planem inwestycyjnym Gminy Szydłowiec. Odnosząc się o inwestycję w tamtym rejonie to 

przypomniał, że została tam wykonana pełna modernizacja ul. Polnej oraz ul. Świętokrzyską. 

Wykonane są dokumentacje na ul. Kopernika i ul. Szydłowieckiego. Niestety wnioski Gminy 

zarekomendowane do akceptacji przez Urząd Wojewódzki ostatecznie nie zostały 

zaakceptowane przez Pana Premiera, w związku z tym nie było możliwości realizacji ul. 

Kopernika oraz ul. Szydłowieckiego, a Gmina miała takie plany. Podobny los podzieliło osiedle 

,,Podzamcze”. Poinformował, że Gmina z niczego nie rezygnuje, kadencja jeszcze trochę 

potrwa. Myśli, że do końca kadencji zmieni się obraz tamtego regionu. Natomiast poprosił, aby 

nie przesadzać ponieważ Szydłowiec nigdy nie będzie ,,Mekką turystyczną”, a Gmina do tego 

nie dąży. Dążenia skierowane są na to, aby Szydłowiec się rozwijał, także pod względem 

turystycznym, ale działania są bardziej wielowątkowe.  

 

Przewod. M. Koniarczyk poprosił Burmistrza oraz Zespół Edukacji i Finansów Oświaty, aby 

zwrócić uwagę na regulamin gospodarowania częścią środków finansowych przeznaczonych 

na wspólną działalność tj. fundusz mieszkaniowy. Zwrócił się o prześledzenie tego dokumentu, 

ponieważ jest to dokument z 2013 r. i aż się prosi o zmiany, w kontekście niektórych już 

nieaktualnych paragrafów nie tylko pod kątem prawnym, ale także samo zastosowanie tego 

regulaminu. Ma taką świadomość, że wiele osób korzysta z tego dokumentu w kontekście 

pożyczek itp.  

Poinformował, że województwo mazowieckiego przyjęło niedawno budżet, w którym 

zaplanowano inwestycję dotycząca  rozbudowy drogi wojewódzkiej 727 Klwów-Szydłowiec 

z kwotą 12 mln zł. Niestety będzie to jedyna inwestycja. W programach wsparcia będą 

pieniądze przeznaczone na inne zadania m. in. wsparcie infrastruktury sportowej – 10 mln zł, 

ochrona powietrza – 10 mln zł, Mazowiecki Instrument Centrum Aktywizacji Sołectw – 14 mln 

zł, remonty budynków użytkowych OSP. Należy zwrócić uwagę na możliwość skorzystania 

z tych środków.  

Powiadomił, że wśród 51 radnych młodzieżowych sejmiku województwa mazowieckiego 

Szydłowiec ma swoich przedstawicieli tj. Kacper Kaleta uczeń Zespół Szkół im. KOP oraz 

radna MRM Wiktoria Nowocień. Należy się cieszyć, że dostali się tam przedstawiciele 

z subregiony radomskiego, ponieważ z kilkunastu kandydatów dostało się tam jedynie 7, w tym 

2 z Szydłowca. 

Poinformował, że będzie mógł reprezentować subregion radomski w Mazowieckiej Radzie 

Działalności Pożytku Publicznego oficjalne wyniki będą w styczniu, ale jest wielce 

prawdopodobne, że będzie mógł reprezentować subregion. Mazowiecka Rada Działalności 
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Pożytku Publicznego może wyrażać opinie w sprawach dotyczących funkcjonowania 

organizacji pozarządowych czyli wszystkie programy współpracy z organizacjami, może 

wyrażać opinie o projektach uchwał jak i aktów prawa miejscowego dotyczących sfery zadań 

publicznych, może wybierać kandydatów do komisji konkursowych opiniujących oferty 

składane w ramach otwartych konkursów ofert zgłaszanych przez Zarząd Województwa 

Mazowieckiego na podstawie ustawy, może konsultować projekty budżetu województwa 

mazowieckiego w zakresie środków finansowych z dochodów własnych województwa, może 

konsultować projekty sprawozdań z realizacji programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi, może konsultować projekty strategii rozwoju województwa mazowieckiego 

czyli bardzo ważne rzeczy związane z Gminą Szydłowiec. 

Zakomunikował, że zostało ogłoszone zarządzenie nr 172/19 z dnia 20 grudnia 2019 r.  

Burmistrza Szydłowca tj. przeprowadzeniu wyborów do Młodzieżowej Rady Miejskiej. Będzie 

to już trzecie kadencja MRM. Do 17 stycznia można zgłaszać kandydatury na radnych MRM.  

Podziękował radnym, którzy wsparli zbiórkę, która ogłaszał na poprzedniej sesji, dotyczyła 

zbiórki dla Weronki Kępas. Zbiórkę wsparli radni: Paweł Bloch, Dorota Jakubczyk, Anna 

Majstrak, Paweł Surdy, Wioleta Turek oraz pozostałym radnym, którzy angażowali się w tą 

pomoc. 

Podziękował za wszystkie życzenia skierowane do jego osoby oraz Rady Miejskiej m. in. 

europosła Zbigniewa Kuźmiuka, senatora RM Wojciecha Skurkiewicz, posłów na Sejm; 

Kondrata Frysztaka, Marka Suskiego, Dariusza Bąka, Burmistrza Szydłowca wraz 

z pracownikami Urzędu, Starosty Szydłowieckiego i Przewodniczącym Rady, Muzeum 

Instrumentów Ludowych w Szydłowcu wraz z pracownikami, ZEiFO, MOPS, Sanktuarium 

Matki Bożej Ostrobramskiej, Komendy Powiatowej Straży Pożarnej oraz OSP w Majdowie, 

Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Szydłowcu, Stowarzyszenia 

Diabetyków, Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej, Warsztatów Terapii Zajęciowej, 

z szydłowieckich przedszkoli i szkół. Szczególnie podziękował za piękne stroiki świąteczne 

z przedszkoli. Podziękował Stowarzyszeniu Aktywny Kulturalnie Prolektoriat za oryginalne 

i głębokie życzenia. Fundacji Strefy JP2 oraz wszystkich mieszkańców Gminy Szydłowiec, 

które otrzymaliśmy.  

 

Ad 13. 

Na tym porządek XV sesji został wyczerpany. 

 

Przewod. obrad wypowiadając formułę „Wysoka Rado, zamykam XV sesję Rady Miejskiej 

w Szydłowcu” zamknął XV sesję Rady Miejskiej w Szydłowcu. 

 

Czas trwania sesji od godz. 1200 do godz. 1705 

 

Rada podjęła uchwały: XV/100/19, XV/101/19, XV/102/19, XV/103/19, XV/104/19,  

XV/105/19, XV/106/19, XV/107/19, XV/108/19, XV/109/19, XV/110/19, XV/111/19, 

XV/112/19, XV/113/19. 

 

Głosowanie w głosowaniu jawnym odbyło się poprzez system do głosowania i transmisji 

DSSS. Operatorem systemu był Łukasz Stasiak.  

Protokołował: 

Łukasz Stasiak 

 

Przewodniczący obrad 

 

Marek Artur Koniarczyk 


